
Jednání AS ZČU ze dne 27.10.2021

Přítomní členové AS ZČU viz prezenční listina:
Celkem zvolených senátorů:

Přítomno: 40 Omluveno: 11 Neomluveno: 6

Akademický senát byl usnášeníschopný.

Program:

1. Plán realizace strategického záměru ZČU pro rok 2022
Žádost o vyjádření Strategické komise. - schvalovací bod (doc. Duchek)

2. Udělení předběžného souhlasu rektorovi k nominaci člena VR ZČU: Dle
předchozího návrhu. Vyjádření strategické komise - schvalovací bod (doc.
Holeček)

3. Akční plán MICHE 2020 + Strategie internacionalizace ZČU 2021-2025 -
informativní bod (Dr. Hommerová)

4. Přenos jednání AS on-line a hybridní forma jednání a hlasování AS.
Konkrétní návrh, projednání pro hlasování na následujícím (listopadovém) plénu
AS - informativní bod (Dr. Morávka)

5. Zprávy ze SK
6. Různé

a. Informace z RVŠ

Průběh jednání:

Předsedající přivítal přítomné senátory na jednání AS ZČU.

Senátoři obdrželi proti podpisu hlasovací zařízení a vyzkoušeli jejich funkčnost. Vzhledem k
omylu při počátečním hlasování, v responstable funguje pouze tlačítko 1, nebyla hlasovací
zařízení využita.

Hlasování o programu jednání
Akademický senát byl vyzván k hlasování o navrženém programu jednání.

Předsedající otevřel diskuzi a nikdo z přítomných senátoru neměl k předloženému návrhu
žádné námitky ani připomínky, a tedy se přistoupilo k hlasování.

Výsledky hlasování o schválení programu jednání AS ZČU:

Pro:  40 Proti: 0 Zdržel se: 0

Program jednání AS ZČU byl schválen.

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.
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Plán realizace strategického záměru ZČU pro rok 2022
Následoval první bod programu. Plán realizace strategického záměru ZČU pro rok 2022

Slovo dostal doc. Duchek a představil Plán. Zdůraznil nutnost internacionalizace univerzity v
souladu s plány MŠMT. Nevyváženost některých kapitol reflektuje finanční nástroje MŠMT,
které se zaměřují právě na internacionalizaci, studium a ve VaV především financování
doktorského studia. Dle domluvy se strategickou komisí bude dokument projednáván
paralelně s komisí a kolegiem rektora.

Předsedkyně strategické komise přednesla kladné stanovisko k plánu realizace strategického
záměru ZČU pro rok 2022. Viz příloha Stanovisko starategické komise k Plánu realizace
strategického záměru ZČU pro rok 2022.

Předsedající otevřel diskuzi.

Prof. Karban: Paralelně k dokumentu měl vyjít upřesňující dokument, který vysvětloval
obecné informace.

Doc. Duchek: Neplánuje se vytvářet upřesňující dokument. PRSZ bylo dovysvětleno na úrovni
proděkanů a kreditní skupiny.

Prof. Lávička: Po přečtení Strategického záměru a Plánu realizace má dojem, že dokumenty
jsou mimoběžné. Uvědomuje si, že Plán realizace nelze již letos bohužel měnit, ale byl by
rád, kdyby byl pro příští léta předělán do podobného formátu jako dokument Strategického
záměru. Do PRSZ by měli již během přípravy významně zasahovat proděkani pro strategii v
rámci nově zřízeného kolegia. V Plánu realizace by měly být konkrétní aktivity, které budou
naplňovat jednotlivá opatření uvedená v SZ.

Doc. Duchek: Odkazuje na anotaci jednotlivých kapitol, které měly čtenáře uvést do
kontextu. Je možné je vynechat. V prvním kvartálu 2022 se chce spolu s kolegy ze strategické
komise podívat na strukturu dokumentu s cílem naplnit výhradu prof. Lávičky.

Ing. Žlábek: Otázka, zda je nutný detail plánu realizace s ohledem např. na software a jeho
provazby.

Prof. Lávička: Zmiňuje nutné provazby mezi dokumenty PRSZ a Strategického záměru.
Dokumenty nelze číst samostatně, tj. není nutné některé části duplikovat.

Dr. Dostálová souhlasí s prof. Lávičkou a také je pro zřízení kolegia prorektora pro strategii.
Téměř totožné připomínky zazněly na strategické komisi.

Doc. Duchek: Nemyslí si, že je nutné zavádět kolegium prorektora pro strategii. Další
projednávání by mohlo celý proces zdržet. Plán realizace je již projednáván na úrovní kolegia
rektora a VR.

Rektor Holeček: Odpovědnost za strategii nesou vedoucí součástí. Podobné připomínky byly i
na kolegiu.

Předseda ukončil diskuzi a zahájil hlasování. Hlasovalo se zvednutím ruky.
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Návrh na usnesení:

“Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. § 9 odst. 1 písm.
i) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů
(zákon o vysokých školách), v platném znění, Plán realizace strategického záměru
Západočeské univerzity v Plzni na rok 2022.”

Výsledky hlasování o plánu realizace strategického záměru ZČU pro rok 2022 :

Pro: 40 Proti: 0 Zdržel se: 0

Plán realizace strategického záměru ZČU pro rok 2022 byl schválen.

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Udělení předběžného souhlasu rektorovi k nominaci člena VR ZČU
Rektor se odkázal na důvodovou zprávu, která je dostupná na úložišti. Následně bylo
vyjádřeno kladné stanovisko strategické komise k předchozímu souhlasu. Celé stanovisko je
uvedeno v příloze stanovisko strategické komise k Návrhu člena Vědecké rady ZČU.

Dr.Lego: Informoval AS, že prof. Eliáš nemá podporu ke jmenování do VR u FPR. Tento názor
není na FPR ojedinělý. Důvodem nepodpoření prof. Eliáše byl jeho odchod z fakulty v době,
kdy FPR byla kontrolována akreditační komisí. Tento odchod ohrozil akreditaci oborů na
fakultě.

Rektor Holeček: Během minulých let byl prof. Eliáš členem VR. Za FPR nikdo nebyl proti jeho
členství.

JUDr. Vostrá: Souhlasí s názorem Dr. Lega. Dále zmínila, že by byla nerada, aby FAV neměla
svého kandidáta ve VR.

Rektor Holeček: Nechce se vracet do minulosti, ale dr. Lego zde připomněl kauzu FPR, která
velmi poškodila celou ZČU. Pokračování členství prof Eliáše ve VR ZČU by dalo jasný signál,
že univerzita se od této kauzy dávno odpoutala a FPR neustrnula na dávných sporech.

Dr. Dostálová: Dotaz na to, zda byl členem předchozí VR.

Rektor Holeček: Ano byl. Během členství prof. Eliáše došlo ke změně z interního na
externího člena VR. Při této nominaci se FPR neohradilo na členství prof. Eliáše ve VR.

Prof. Lávička: Opravuje vyjádření JUDr. Vostré, neboť matematika má sice stále ve VR
zastoupení, ale přichází o externího člena. Byl by rád, kdyby toto místo bylo dále rezervované
pro externího člena VR z oblasti matematiky.

Rektor Holeček: Nechce se již k této záležitosti vracet, minule bylo vysvětleno, že děkan FAV
nekonal a vedoucí KMA nevěděl, že má prověřit náhradu za prof. Strakoše. S vedoucím
katedry matematiky bylo jednáno o možnosti náhrady interního člena za člen externího,
rektor realizovatelné návrhy rád podpoří
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Návrh na usnesení:

“Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni na návrh rektora podle ust. § 9 odst. 1
písm. f) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů
(zákon o vysokých školách), dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování
prof. Dr. JUDr. Karla Eliáše členem Vědecké rady Západočeské univerzity v Plzni.”

Výsledky hlasování o prodloužení mandátu současnému zástupci :

Pro: 17 Proti: 5 Zdržel se: 18

Předběžný souhlas nebyl udělen.

Proti průběhu hlasování neměl nikdo žádné námitky.

Přenos jednání AS on-line a hybridní forma jednání a hlasování AS.
Dr. Morávka přednesl návrh na on-line zasedání a jednání AS. Prezentace je k dispozici na
úložišti.

Předseda otevřel diskuzi. Pochválil záběr, který obsáhla prezentace.

Čechura: Nelze omezit pouze na akademickou veřejnost. Ze zákona jsou jednání veřejná.

Tomiczek: Na FAV je zkušenost s on-line hlasováním i s tajným hlasováním.

Žlábek: Navrhuje neomezovat počet lidí on-line při hybridním jednání.

Předseda: Má obavy z nízké účasti při zavedení hybridního jednání.

Tomiczek: Dle zkušeností na FAV bylo vždy dostatečný počet.

Prof.Lávička: Problém byl diskutován v legislativní komisi RVŠ v souvislosti s novelou Statutu
NAÚ, kdy se objevily např. otázky týkající se ověřování identity hlasujících. Dále je nutné
stanovit kvórum pro hlasování, např. se pracuje s většinou  z celkového počtu senátorů.

Dr.Rohlíková: V rámci evropských institucí probíhá hybridní hlasování zvednutím ruky a
musejí být vidět na kameře.

Morávka: Nerad by do návrhu dával tajné hlasování, které se využívá velmi málokdy, a
technicky se to zkomplikovalo. Souhlasí s problémem omezení počtu senátorů online.
Kvórum chce počítat z počtu přítomných a přihlášených hlasů.

Prof. Lego: Nelze takto počítat, protože někdo nemusí hlasovat. Tyto hlasy se nezapočítávají
do zdržel se.

Doc. Radová: FAV má v jednacím řádu elektronické hlasování. Problém tajného hlasování byl
vyřešen díky “coronavirovému” zákonu.

Žlábek: Návrh je validní a je potřeba připravit návrh k hlasování.

Předseda Karban: Místnost je připravená na on-line jednání, ale bylo by třeba ji dovybavit.

Morávka: Vypracuje návrh a doptá se na zkušenosti z dalších škol.

Doc. Radová: Ptá se na změnu jednacího řádu AS.

Morávka: Musí se vyjádřit právník, zda je to potřeba.
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Čechura: Problém při on-line hlasování nenastává. Problém by mohl s hybridním hlasováním.
Byl by radši pro změnu JŘ.

Předseda ukončil diskuzi.

Akční plán MICHE 2020 + Strategie internacionalizace ZČU 2021-2025
Dr. Hommerová představila akční plán MICHE 2020 a strategii internacionalizace ZČU v
období 2021 - 2025.

Předseda zahájil diskuzi.

Prof. Lávička: Pochválil prorektorku za přípravu dokumentu. Nicméně by preferoval, kdyby
byla Strategie internacionalizace schválena senátem jakožto plnohodnotný doplněk
Strategického záměru ZČU.

Hommerová: Důvodem samostatného dokumentu byl důraz na důležitost dokumentu.
Indikátory pro internacionalizaci jsou obsaženy v PRSZ. Strategie internacionalizace ZČU
2021-2025 udává směr a je naplňována přes roční PRSZ.

Prof. Lávička: Zmiňuje stejné problémy se strukturou jako u PRSZ, navíc do PRSZ se dostávají
opatření, která nejsou v SZ, ale v dokumentu, který neprošel schvalováním.

Doc. Duchek: Strategický záměr byl již schválen. Nerad by měnil rozhodnutí, které již padlo.
Nyní postupujeme dle zákona i vnitřní směrnice.

Prof. Lávička: Nechce schvalovat Strategický záměr, ale Strategii internacionalizace. Rád by se
dal stejným směrem, jako řada jiných VŠ, tedy SI vložit do SZ ZČU 2021-2025 jakožto
dodatečně přijatý doplněk. Poukázal na dobrou praxi přípravy dokumentu Strategie
internacionalizace, a to v rámci kolegia prorektorky pro internacionalizaci a opětovně
doporučil postupovat stejně i v případě PRSZ. .

Doc. Duchek: Postupujeme dle SZ, který odsouhlasil AS a ostatní orgány ZČU. Schválený SZ
ZČU v kapitole EDU 4a říká: Implementace strategie internacionalizace ZČU do každoročních
Plánů realizace SZ ZČU 2021–2025. A dále schválený PRSZ ZČU 2021 v kapitole INT 4e říká:
Zpracování Strategie internacionalizace ZČU jako komplementárního dokumentu k SZ ZČU
2021–2025. Postupujeme tedy podle úkolů, které byly schváleny v AS a Správní radou ZČU,
nemohu postupovat jinak.

Hommerová: Důležité je, že je shoda mezi jednotlivými součástmi a vůle naplňovat cílové
hodnoty indikátorů internacionalizace.

Předseda ukončil diskuzi.

Zprávy ze SK
Místopředseda SK přednesl zprávy ze SK.

V rozpracované fázi jsou dotazníky na SKM, konkrétně zaměřený na koleje a ubytování.

Dále se plánuje propagace SK na sociálních sítích.

Předseda poděkoval SK za její aktivitu.
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Různé:

Informace z RVŠ
Prof. Lávička přednesl informace z RVŠ. Podklady jsou nahrány v úložišti.

Upozornil senátory zejména na zahájení diskuze týkající se připravované reformy
doktorského studia. Zatím není paragrafované znění, je jen o prvotní záměry Doporučil
studentům přečíst si tyto informace.

Otevření diskuze k hodnocení vědy a výzkumu na univerzitách v rámci RVŠ.

Předseda upozornil na důležitost dokumentů.

Předseda ukončil jednání.

Příští zasedání AS ZČU:  24.11.2021

Kontakty:

Předseda – prof. Karban: karban@fel.zcu.cz

Místopředsedkyně – JUDr Vostrá: horskaz@kup.zcu.cz

Tajemník – Ing. Sobotka: sobotkal@fel.zcu.cz

prof. Ing. Pavel Karban, Ph.D.

předseda AS ZČU

JUDr. Zuzana Vostrá, Ph.D.

místopředsedkyně AS ZČU

Ing. Lukáš Sobotka

tajemník AS ZČU
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Přílohy:

Stanovisko strategické komise k Plánu realizace strategického záměru ZČU
pro rok 2022

Strategická komise DOPORUČUJE plénu AS ZČU schválit Plán realizace strategického záměru
ZČU pro rok 2020.

Zdůvodnění:

Členové komise zaslali vedení k Plánu realizace strategického záměru ZČU pro rok 2022
připomínky, které byly prorektorem Duchkem řádně vypořádány a na jednání komise
vysvětleny. Ačkoliv tedy členové komise mají k dokumentu řadu dílčích připomínek, žádná z
nich není takového charakteru, aby bránila schválení dokumentu.

Struktura dokumentu je odvozena od schváleného Strategického záměru ZČU pro období
2021-25 a splňuje pravidla programu na podporu strategického řízení VŠ, na jehož základě je
vysokým školám přidělován příspěvek na realizaci strategických záměrů. Určitá
nevyváženost mezi jednotlivými kapitolami dokumentu je dána prioritami MŠMT, které
kladou zvýšený důraz na internacionalizaci a (s ohledem na aktuální situaci) na tzv. flexibilní
formy výuky.

Komise nicméně doporučuje, aby při přípravě Plánu realizace strategického záměru v dalším
roce byla věnována větší pozornost přesnosti formulací navrhovaných opatření, která jsou
podle jejího názoru formulována příliš obecně a nekonkrétně a postrádají jasnou vazbu na
měřitelné indikátory. Dále bylo dohodnuto, že v příštím roce bude znění PRSZ s členy komise
projednáno dříve, než bude dokument odeslán do Vědecké rady, takže případné zapracování
připomínek členů komise do dokumentu nenaruší průběh schvalování.

Stanovisko strategické komise k Návrhu člena Vědecké rady ZČU
Strategická komise DOPORUČUJE plénu AS ZČU udělit rektorovi předběžný souhlas se
jmenováním prof. Eliáše členem Vědecké rady ZČU.

Zdůvodnění:

V souladu s §11 odst. 2 zákona č. 111/1998Sb. o vysokých školách jsou členy vědecké rady
veřejné vysoké školy významní představitelé oborů, v nichž vysoká škola uskutečňuje
vzdělávací a tvůrčí činnost. Strategická komise konstatovala, že prof. Eliáš tuto definici beze
zbytku naplňuje.

Z hlediska strategického je důležité, aby složení Vědecké rady odráželo skladbu oborů
pěstovaných na ZČU v odpovídajícím poměrném zastoupení. V případě nahrazení prof.
Strakoše prof. Eliášem NEdochází k zásadní proměně ve struktuře tohoto zastoupení.

Komise dále shledala, že důvody pro procesní pochybnosti, které převládly v případě
projednávání tohoto bodu na minulém jednání pléna AS ZČU, byly odstraněny a vyjasněny v
důvodové zprávě předložené panem rektorem.
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